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SA Jõgeva Haigla ja  Jõgeva linna koostöö sujub
Eelmise aasta lõpus lin-

navolikogu poolt vastuvõe-
tud linna eelarve tõi juba 
teist aastat järjest haiglale 
rõõmusõnumi – Jõgeva linn 
on otsustanud haiglat uue 
aparatuuri ostmisel 300 000 
krooniga toetada. Eelmisel 
aastal sai selle raha eest soe-
tatud haiglale autoklaav, tä-
navu oleme otsustanud osta 
uue videogastroskoobi. Vii-
mane on rahva seas tuntud 
küll rohkem nime “jaapani 
mõõk” all, mille abil arst saab 
oma silmaga näha söögitoru, 
mao ja kaksteistsõrmiksoole 
seisundit. 

Haigla omalt poolt püüab 
tõsta linnarahvale osutatava 
teenuse kvaliteeti ja valikut. 
Mul on heameel öelda, et 
Jõgeva Haigla polikliinikusse 
asus tööle ortopeed – trau-
matoloog  dr. Silvi Tusti, kes 
alul võtab haigeid vastu igal 
esmaspäeval ning kui vaja-
dus ortopeedilise abi järgi 
peaks suurem olema, on 
andnud nõusoleku üks vas-
tuvõtupäev veel lisaks võtta. 
Seega peaks nüüd kõik kroo-
nilisemat laadi ortopeedi-
lised ja traumatoloogilised 
probleemid lahendatud saa-
ma. Seda enam, et arstiks on 

väga kogenud kolleeg, kes 
pikka aega töötanud Tartu 
Ülikooli Maarjamõisa Klii-
niku traumapunkti arstina.  
Teine uudis on, et ka neuro-
loog dr. Kai Volt on leidnud 
võimaluse pikendada vastu-
võttu polikliinikus ja tema 
juurde on nüüd patsientidel 
võimalus tulla kahel päeval 
nädalas. Kõik see peaks olu-
liselt lühendama järjekordi 
Jõgeva Haigla polikliinikus. 

Meie suurimaks problee-
miks on praegugi reumato-
loogi  puudumine. Antud eri-
ala spetsialiste on Eestis väga 
vähe ja nende töökoormus  

suur. Praegused läbirääkimi-
sed reumatoloogidega võivad 
tuua suure muutuse haigla 
polikliiniku töökorraldusse. 
Nimelt saaksid reumaarstid 
meid aidata laupäeviti, see 
eeldab aga polikliiniku ava-
mist laupäeval. Jõgeva haigla 
on selleks igatahes valmis. 
Parem varblane pihus kui va-
res katusel. 

Haigla enda poole pealt 
on rõõm tõdeda, et märtsist 
loodame oma operatsiooni-
ploki saada tööle ka esmas-
päeviti, seda tänu uue ja ko-
genud anestesioloogi abile. 
Nii peaksid oluliselt lühene-

ma järjekorrad plaanilistele 
operatsioonidele, sealhulgas 
eriti pika ooteajaga kurgu-
mandlite lõikuste osas.

Selle aasta plaanides on 
veel voodikohtade avamine 
lastele, et leevendada pe-
diaatrilise abi vajakajäämisi 
Jõgeva maakonnas.

 
Kõigile tervist ja meeldivat 
koostööd soovides

PEEP PÕDDER
SA Jõgeva Haigla juhataja    

Alates käesoleva aasta algu-
sest tegutseb Jõgeva linnas 
Jaama tn 2b asuv sotsiaalma-
ja iseseisva asutusena, mille 
ametlikuks nimeks on SA 
Jõgeva Linna Sotsiaalmaja 
ja juhatajaks Renee Rumm. 
Praegu on sotsiaalmajast 
võimalik saada eluaseme-
teenust ning kodututele öö-
maja teenust, kuid plaanis 
on käivitada veel mõned 
sotsiaalteenused. Sisustatud 
on kaks ema ja lapse turva-
tuba, mida saavad kasutada 
perevägivalla ohvrid. Sot-
siaalmajas on ööpäevaring-
ne valve, sissepääs raudtee-
poolsest uksest. 

Juba teist aastat järjest 
toimus sotsiaalmajas jõu-
luõhtu, millest võtsid osa 
sotsiaalmaja elanikud, öö-
maja kliendid ja linnava-
litsuse sotsiaalvaldkonna 
töötajad ning abilinnapea 
Kalmer Lain. Jõuluõhtult 
ei puudunud ka etteasted, 
söögid-joogid ja kingitused. 
Ühises arutelus meenutati 
möödunud aasta kordami-
nekuid ja ebaõnnestumisi. 
Kokkuvõttes oli positiivset 
rohkem ning kõik osalejad 
soovisid uuelt aastalt eel-
kõige paremat elu ja õnne 
endale ning teistele. Samuti 
olid kõik elanikud tänulikud 
selle eest, et neil on koht, 
kus elada. 

TERJE KALDMA
Sotsiaaltöö peaspetsialist

Uudiseid           
sotsiaalmajast 

Jõuluõhtu sotsiaalmajas.

2007. aasta eelarve seab esikohale 
hariduse  ja kultuuri
Jõgeva linna 2007. aasta eelarve 
on seekord eriline. Nimelt võeti 
esmakordselt linna eelarve 
vastu juba aasta lõpus. Kui ena-
muses omavalitsustes jaanuaris 
alles eelarvearutelud algasid, 
võis Jõgeva linn keskenduda 
teistele probleemidele. 

Jõgeva Linnavolikogus toi-
mus 2007. a. eelarve esimene 
lugemine 30. novembril 2006.
a. Detsembrikuisel istungil, 
täpsemalt 27. detsembril kin-
nitas volikogu eelarve mahus 
73,5 miljonit krooni. Eelarve 
kinnitamise hetkeks polnud 
veel selgunud mitmed seadus-
järgselt riigi poolt eraldatavad 

summad, näiteks tasandusfon-
di rahad, kuid see eelarve vas-
tuvõtmist ei takistanud.

Küsimusi  ikka oli
 „Opositsioon märkis is-

tungil enne eelarve hääleta-
misele asumist oma sõnavõtus 
ära, et nii toorest eelarvet pole 
Jõgeva linnas veel kunagi vastu 
võetud, kuid kriitika tegemi-
ne ongi opositsioonisaadikute 
ülesanne,” nentis Jõgeva linna-
pea Viktor Svjatõšev.

Eelarve kinnitati 12 poolt-
häälega. Opositsiooni esinda-
jad jäid erapooletuks.

„Opositsioonisaadikud ei 
teinud omaltpoolt eelarve eel-

nõusse ühtki  parandusettepa-
nekut, kuigi olime valmis neid 
arvestama,” rääkis Aare Olgo. 
„Reformierakonna ja Keskera-
konna poolt tähtajaks esitatud 
kuus (3+3)  parandusettepane-
kut viidi eelarvesse ka sisse.”

Linnapea selgitas, et kui-
gi kinnitatud eelarve ei kajasta 
hetkel kõiki kulu- ja tuluartiklite 
lõplikke arve, ei jää eelarveread 
seepärast täitmata.

„2006. a. tuli meil vastu 
võtta kokku kolm lisaeelarvet. 
Ka sel aastal on näha, et tuleb 
laekumisi, mida hetkel eelarves 
kirjas pole. Paari kuu pärast on 
volikogu ees taas lisaeelarve 
vastuvõtmine ja see ei jää 2007. 
aastal kindlasti viimaseks. 

Eelarve annab vajaliku 
kindlustunde

Lõpuni tasakaalus eelarve 
vastuvõtmine on küll Eestis ta-
vaks saanud, kuid see ei välis-
ta erandeid. Nn miinuseelarve 
vastuvõtmisel on ka omad head 
küljed.

„Eelarve on pidev protsess,” 
kinnitas abilinnapea Aare Olgo. 
„Kui eelarve saab varakult kinni-
tatud, saab ka töö varem käima 
lükata. Riigihankedokumendid 
saavad kiiremini liikuma, see on 
igati positiivne.”

Linnapea Viktor Svjatõšev 
tõi välja veel ühe varakult vastu 
võetud eelarve plusspoole:

„2007. a. eelarve seab priori-
teediks hariduse ja kultuuri. Ole-
me koalitsioonilepingus lubanud 
haridus- ja kultuuritöötajate palka 
tõsta 20% ja enam. Eelarve vastu-
võtmisega andsime neile inimes-
tele kindlustunde, et eelarves on 
selleks raha olemas ja palgatõus 
kindlalt tuleb.”

Tulevad ülekäik ja 
bussijaam

Tugevalt tõuseb 2007. aastal 
esile linna lasteaedu puudutav tee-
ma.

„Meil on soov teha lasteaiad 
lõplikult korda,” selgitas abilinna-
pea Kalmer Lain. „Koostamisel on 
eel- ja tehnilised projektid taot-
lemaks Euroopa Liidu fondidest 
raha remonttööde finantseerimi-
seks. Kui õnnestub fondidest raha 
saada, saame mõlemad lasteaia-
hooned lõpuni ära remontida ja 
kaasajastada.

2007. aastal peaks lahenduse 
leidma kaks Jõgeva linna pikaajalist 
mureküsimust – bussijaama hoone 
ja turvaline raudteeülekäik. Mõle-
ma objekti osas on linnavalitsusel 
kindlustunne olemas. Raudteeüle-
tuskoha tarvis on riik eraldanud 15 
miljonit krooni, bussijaamahoone 
ehitamiseks on olemas kokkulepe 
AS-iga ATKO Grupp.

Lisaks tavapärastele kuluartik-
litele on linnaeelarvesse lisandu-
mas riigi poolt eraldatud summad 
lasteaiale Rohutirts, spordihoonele 
Virtus, Jõgeva Gümnaasiumi spor-
dimajale (igale neist 1 mlj. krooni), 
Jõgeva bussijaamahoone ehituseks 
(1,9 mlj. kr.) ja lasteaiale Karikakar 
(300 tuh. kr.).

Tööd on küllaga
Lõplikult pole veel selgunud 

riigipoolsed eraldised teede- ja 
tänavate remondiks, kuid linnava-
litsusel on kindel plaan linna täna-
vate olukorda tublisti parandada. 
Tasapisi on seda juba ka tehtud, 
kuid olemasoleva olukorraga rahul 
olla ei saa. Seega – tööd on 2007. 
aastal ees rohkesti. Juba kuu aega 
tagasi vastu võetud 2007. a. eelar-
ve annab eelolevatest tegemistest 
selge pildi. Kel linnaeelarvega soov 
üksikasjalikumalt tutvuda, saab 
seda teha Jõgeva Linnavalitsuses, 
Jõgeva Linnaraamatukogus või in-
ternetiaadressil www.jogeva.ee
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Jõgeva Linnavalitsus võ-
tab vastu toetuse taotlu-
si korterelamute juurde 
kuuluvate teede ja platside 
korrastamiseks. Toetuse 
suurus on kuni 50% tööde 
maksumusst, kuid mitte 
rohkem kui 30 000 krooni 
ühe korterelamu kohta.
Täpsem info www.jogevalv.
ee või 
Tel. 776 6502 (abilinnapea 
Aare Olgo)

TEADE

Peagi ei tule reisijatel enam Jõgeval külma käes bussi oodata. Eelkokkulepped bussijaamahoone rajami-
seks on sõlmitud.
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Õige pea tulevad eelpool-
nimetatud plaanid ka Jõgeva 
Linnavolikogu ette, et koos ot-
sustada hariduselu tuleviku üle 
otsuseid teha. Tahaks tänada 
Jõgeva Linnavalitsuse hariduse 
peaspetsialisti Helle Kajastet 
ja arenduse peaspetsialisti Erki 
Tederit, kes on suure panuse 
andnud arengukava koosta-
misse. Samas ka kõiki teisi töö-
gruppides osalejaid. Protsessid 
jätkuvad ja otsustamist vajavad 
veel paljud tegevused.

Julgeid ja väärikaid otsuseid.

KALMER LAIN
Abilinnapea

Kui kaua olete kultuuritööga üldse tegele-
nud?
Kultuuritööga alustasin Jõgeva Rajooni Kultuu-
rimajas 1987. aastal, veel olen töötanud Jõgeva 
Laste- ja Noortekeskuses ning Jõgeva Maavalit-
suses.
Miks võtsite vastu väljakutse hakata selle 
valdkonnaga seotud teadmisi ja oskusi Jõge-
va linnas rakendama?
Ikka tuleb töökohta vahetada ja uusi kogemusi 
saada. Töökogemus linnavalitsuses tuleb mulle 

kindlasti kasuks.  Kuna elan siin linnas, siis miks ka mitte.
Milline roll on kultuuritöö peaspetsialistil linna kultuurielu aren-
damisel?
Et Jõgeva linna inimestel oleks erinevad võimalused oma vaba aja 
sisustamiseks ehk linna kultuurielu terviku  kujundamisele kaasaaitamine. 
Igapäevatööks on kultuuriasutuste ja kõigi kultuurivaldkonnas tegutsejate 
koostöö koordineerimine, vajadusel nõustamine, osalemine arengukavade 
ja eelarvete koostamisel, õigus- ja haldusaktide koostamine, linna lehe 
väljaandmise korraldamine jne.
Missugused on olnud Teie esimeste töökuude ettevõtmised? 
Kuigi elan linnas ja olen kultuurivaldkonnas töötanud, on esimesed kuud 
ikka sisseelamise aeg ja enda kurssiviimine Jõgeva Linnavalitsuse tööga. 
Betti Alveri Muuseumi avamine oligi esimene suurem ettevõtmine. Muu-
seumile kui linna uuemale  asutusele pööran  suuremat tähelepanu.  
Mis muudab Teie arvates Jõgeva kultuurielu omalaadseks?
Jõgeva linna kultuurielu on kujundanud tublid eestvedajad ja traditsioonid 
läbi aegade. Jõgevat tuntakse kui kultuurisõbralikku linna, kus järjepide-
valt tegutsevad nii laste kui täiskasvanute (rahva)kultuuri kollektiivid ning 
hoitakse Betti Alveri ja Alo Mattiiseni mälestust.
Kuidas laabub koostöö Jõgeva Linnavolikogu kultuuri ja haridus-
komisjoniga?
Olen töötanud Jõgeva Linnavalitsuses  alles paar kuud, seepärast on koos-
tööd vähe olnud. Komisjoniliikmeid tunnen aga varasemast ajast ja tean 
neid kui asjalikke ning teotahtelisi inimesi. 
 
KONTAKT:
Maie Puusepp, kultuuritöö peaspetsialisti asendaja
Tel: 776 6505 
E-post: maiep@jogevalv.ee

Vabadus on see, kui võid minna ja tulla siis, kui 
soovid. Tulek ja minek ei peaks sõltuma kellegi 

armust.
Meie kodulinnas on kahele tõsisele probleemile aja 

jooksul juba pikk hall habe ette kasvada jõudnud. Kipub 
teine juba sammaldumagi. Paljude inimeste jaoks kuulub 
lahendamist vajavate murede hulka nii bussijaama kui ka 
jalakäijatele turvalise raudteeülekäigu puudumine.

Näib, et sel aastal on tähtede seis soodsam kui ta-
valiselt. Kas mõjutab aastanumber „seitse” protsesse 
kuidagi maagiliselt ja õnnetoovalt või on lootustandev 
situatsioon tekkinud tõesti pikaaegse visa ja hoolsa töö 
tulemusena? Olgu kuidas on, kuid selle aasta lõpuks tu-
leb vanakesel tõenäoliselt oma habet  kärpida küll, sest 
unistused kipuvad reaalsuseks saama. 

Juba sel suvel rajame praeguse bussijaama territoo-
riumile asfalteeritud platsi ning aasta teises pooles püsti-
tab  AS ATKO Grupp reisijatele terminali, kus saab soo-
jas olla ning esmavajalikke olmeruume  kasutada

Raudteelinnana ei saa me olla ükskõiksed selles suh-
tes, mis toimub raudteel. Mõni nädal tagasi taas riigi 
omandusse läinud Eesti Raudtee uuenenud nõukogu 
kinnitas oma koosolekul ettevõtte uue juhatuse esimehe 
ning 2007. aasta eelarve, milles on Jõgeva linna raudtee-
ületuskoha rajamiseks eraldatud 15 miljonit krooni.

Mitmed aastad jõupingutusi, tunnetades seljataga 
kodukandi inimeste jõuduandvat toetust ja lootust edu-
kale tulemusele, on vilja kandmas. 

On jäänud veel valikute küsimus, millist ülekäiku 
rajada. Kas süvistada tunnel, rajada viadukt või lahen-
dada ületuskoht ühetasandilisena selliselt, et transiit-
kaubarongid jäävad seisma ülekäigurajalt Tartu suunda, 
vabastades käiguraja jalakäijatele. Neist viimane variant 
tundub mulle kõige inimsõbralikum, sest ei sunni meid 
maa alla minema ega kõrgustesse ronima. Erinevate va-
riantide eskiislahendused ja maksumused on eelmisest 
aastast olemas ning juba selle nädala lõpus istume Eesti 
Raudteega ühise laua taha parimat lahendust vaagima. 

Ehk õnnestub juba õige pea nurgakivi panekul tur-
valise ülekäigu rajamise poolt antud toetusallkirjadega 
lehed metallsilindrisse paigutatuna 
pidulikult betoneerituna tulevastele 
põlvedele talletada.

Hea on, kui saad minna just siis, 
kui soovid.

VIKTOR SVJATÕŠEV
Linnapea

SAAME TUTTAVAKS

Kultuuritöö peaspetsialisti asendaja 
Maie Puusepp

2007. aasta algus jääb 
meelde mõneti omapäraste 
sündmuste poolest. Ei mäleta 
aega, et jaanuari keskpaigani 
pole lund ja suuskade-kelku-
de asemel lähevad kaubaks 
jalgrattad. Teise tähelepa-
nuväärse sündmusena tuleb 
märkida arstide streigihoia-
tust. Loodetavasti jõuavad 
arstid ja valitsus kokkuleppe-
le ning streik jääb ära.

Kuidas elada streigi tin-
gimustes, sellist kogemust 
meil ei ole. Möödunud ree-
del Jõgeva Kultuurikeskuses 
toimunud nõupidamiselt jäi 
mõttes kummitama dr. Peep 
Põdderi soovitus: “Streigi ajal 
tuleb elada väga tervislikult.” 
Hea põhimõte.

Tervisliku eluviisi tähtsust 
selgitati Jõgevamaa omavalit-
susjuhtidele ka terviseeden-

damise õppepäevadel Toilas. 
Ehitame pidevalt juurde uusi 
spordirajatisi, nüüd on aga 
vaja  ka tugitoolisportlased 
liikuma saada. Tervislikult 
tuleks elada iga päev, ka siis, 
kui arstiabi on vabalt kätte-
saadav.

Eeltoodu kokkuvõtteks 
soovin kõigile 2007. aastaks 
sportlikku eluviisi ja head 
tervist. ANTS PRII 

Jõgeva Linnavolikogu esimees 

Terviseedendus ja tervislikud eluviisid

Jõgeva Linnavalitsus tunnus-
tas jaanuarikuus neid tublisid 
Jõgeva linna majaomanikke 
ja ettevõtjaid-asutusi, kelle 
jõulukaunistused aitasid muidu 
nii lumetut ja ilmetut jõuluaega 
valgemaks ja kaunimaks muuta.
Kutse tunnustamisüritusele, mis 
toimus Betti Alveri Muuseumis, 
saabus enamusele kutsutuist  
üllatusena, sest avalikku kon-
kurssi polnud linnavalitsus välja 
kuulutanud.

Ükski konkursil osalenutest ei 
osanud aimatagi, et jõulukuul käis 
mööda linna ringi jõulukaunistusi 
hindav komisjon. 

„Esimese ringkäigu tegime 
linnas 10. detsembril, kuid siis oli  
jõulukaunistusi veel üsna napilt,” 
rääkis konkursi komisjoni juhti-
nud abilinnapea Aare Olgo. „Aga 

Jõgeva linnavalitsus tunnustas jõulutunde 
loojaid

mida aeg edasi, seda ilusamaks ja 
valgemaks Jõgeva linn muutus.”

 Algselt valis komisjon koo-
seisus abilinnapead Aare Olgo  ja 
Kalmer Lain, linnavalitsuse spet-
sialistid Maie Puusepp ja Helena 
Stepanov ning Jõgeva Linnavara 
aednik Taivo Paeveer, välja üle 30 
majapidamise ja hoone. Lõpuks 
jäid üksmeelse otsusega sõelale 15 
eramut ning kuus asutust-ettevõ-
tet. Kõik said linnavalitsuselt tä-
nuks kauni jõulutulede komplek-
ti. Lisaks neile tahtis linnavalitsus 
tänada ka viit linna asutust, kes 
tulid linnale jõulutunde loomisel 
appi ning kaunistasid oma äri-
hooned linnavalitsuse poolt tel-
litud projekti järgides. Nii aitasid 
jõuluajal Jõgeva linna kaunimaks 
muuta Jõgeva Majandusühistu, 
OÜ Merineitsi, AS Eesti Post, AS 
Jõgeva Ehitus, AS Jõgeva Elamu ja 
Jõgeva Linnavara. 

Üks äramärkimist leidnud 
eramutest kuulub perekond 
Pajule. Proua Paju tunnustas 
Jõgeva linna head ideed ilusa-
mate jõulukaunistustega ko-
dud meene ja tänukirjaga ära 
märkida. „Mulle meeldib, et 
kedagi ei seatud järjekorda ega 
antud välja esikohti. Kõik, kes 
oma kodu kaunistada püüa-
vad, on tublid ja jõulukaunis-
tuste puhul on pingerida üldse 
võimatu koostada. Maitsed on 
ju erinevad ja ilu vaataja sil-
mades. See aga, et linn pidas 
vajalikuks tublimaid tunnus-
tada, innustab kõiki kindlasti 
ka edaspidi oma kodu jõulu-
ajaks kaunimaks muutma.”

Jõgeva Linnavara aednik 
Taivo Paeveer tunnistas, et 
nende aastate jooksul, mil 
tema on jõulukaunistuste 
konkursiga tegelnud, on nii 
eramuomanikud kui ka asutu-
sed jõulukaunistusi üha juur-
de muretsenud ja üha huvi-
tavamaid ideid välja mõtlema 
hakanud. Samas toonitati üri-
tusel, et kauni kodu loomiseks 
ei ole alati tarvis kulukaid ja 
ekstravagantseid kaunistusi, 
vaid pigem head ja korduma-
tut ideed, mis maja jõuluajal 
esile tõstab. „Vahel piisab ka 
vähesest, et omanäoline tule-
mus saavutada,” märkis Pae-
veer.
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Tunnustamist leidnud 
eramajad:
Perekond Paju,  Kesk 10.
Perekond Kirsimäe, Roosi 10.
Perekond Orumaa, Suvila 1a.
Perekond Päeva, Pargi 10.
Perekond Laansalu,  Kingu 8.
Perekond Ojaste,  Kingu 3.
Perekond Meitus,  Aasa 8.
Perekond Meitus, Aasa 10.
Perekond Volk, Allika 31.
Perekond Nurmik, Puiestee 5.
Perekond Mänd, Puiestee 26.
Perekond Mägi, Kirsi 24.
Perekond Lääne, Kirsi 25.
Perekond Lehtme, Jaama 19a.
Perekond Õnne, Roosi 18.

Asutustest ja ettevõ-
tetest leidsid tunnus-
tamist:
Jõgeva Gümnaasium,
Jõgeva Ühisgümnaasium,
OÜ Estem Tehnikakaubad, 
AS A. Tammel, 
OÜ KSK Jõgeva,
Jõgeva Lasteaed „Karikakar”.

Jõuluajal aitasid Jõ-
geva linna kaunimaks 
muuta ka:
Jõgeva Majandusühistu,
AS Jõgeva Ehitus, 
AS Jõgeva Elamu,
OÜ Merineitsi,
AS Eesti Post,
Jõgeva Linnavara.

Tähtsad otsused hariduselus tulevikuks
Jõgeva linn on maakonna-
keskus. Sellest lähtuvalt tuleb 
Jõgeval olla hariduse lipulae-
vaks maakonnas. Seda täna ka 
ollakse. Kuid kas se eon nii ka 
tulevikus? See sõltub eelkõige 
meie täna tehtud õigetest tule-
vikkusuunatud otsustest.

Trendid näitavad, et kooli 
tulevate laste arv väheneb, noori 
õpetajaid on peale tulemas vähe 
ning needki vähesed ei soovi 
maapiirkondadesse tööle tulla. 
Kui Jõgeva linna koolides käis 
2003. aastal ca 1700 õpilast, siis 
2012. aasta prognoos on 1100 
õpilast ja 2015. aastal käib Jõgeva 
linna koolides 1000 õpilast.  Seda 
juhul, kui laste sündivus jätkab 
tänaseid trende. Õnneks on las-
te sündivuse langus peatunud ja 
saavutatud stabiilsus ning väike 
tõuski sündivuses olemas.

Viie aasta pärast on pilt Eesti 
hariduses sootuks erinev täna-
sest.  Kõikide omavalitsuste ees 
seisab ülesanne vaadata üle vaa-

tama oma hariduse andmise kor-
ralduse. 

Üle aasta on Jõgeva Linna-
valitsuse eestvedamisel tegeldud 
Jõgeva linna haridusasutuste 
võrgu arengukava koostamisega 
aastateks 2007-2012. Koos on 
käinud palju mitmesuguseid 
töörühmi ja  peetud mitmeid 
koosolekuid. Jõutud on käia ka 
Soome sõpruslinnas Kaarinas, 
kus tutvuti nende kogemuste ja 
tegemistega. Seal nähtu andis 
jõudu ja tahet  ka Jõgeva linnas  
hariduse andmise keskkonda pa-
remaks ja efektiivsemaks muuta. 

Eemärk on tugeva pedagoo-
gilise kaadriga konkurentsivõi-
melise, kuid õpilastesõbraliku 
alus-, põhi-, gümnaasiumi- ja 
huvihariduse tagamine.  Aren-
gukava koostamise peamised 
ideed ja ülesanded on olnud Jõ-
geva linna haridusvõrgu korras-
tamine, otstarbeka koolimudeli 
väljaselgitamine,  haridusasutus-
te rahastamise optimeerimine, 
konkurentsivõime säilitamiseks 

perspektiivse valikaine leid-
mine, noorte huvitegevuse ja 
vabaaja sisustamise mitme-
kesistamine ning kogukonna 
kaasamine valikute tegemise 
protsessi.

 Arengukava koostamise 
soovitud tulemuseks oleks 
see, et ka tulevikus oleks ta-
gatud tugev haridus, konku-
rentsivõimelised pedagoogi-
de palgad, hea õpikeskkond 
lastele, traditsioonide säilimi-
ne ja huvihariduse mitmeke-
sisus. Soovime, et ka üldhari-
duse andmine toimuks kahes 
koolihoones. Hetkel väheses 
kasutuses seisev Aia 34 kooli-
hoone väärib kordategemist. 
Hetkel on arutlusel  plaan, et  
linn võiks luua ühe suure hu-
vialakeskuse, mis koondaks 
endas kunstikooli, muusika-
kooli, kultuurikeskuse huvi-
kooli ning teisi huvialaringe. 
Koos olemasolevate koolide-
ga moodustaks huvialakool 
kena koolidelinnaku.

OÜ Estem Tehnikakaubad juhataja Üllar Kõiv  tänukirja vastu võtmas.
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JÕGEVA LINNAVALITSUS

ÜLEVAADE detsembrikuu 2006 ja jaanuarikuu 2007 
ISTUNGITEST

21. detsembri istungil:
1. otsustati eraldada raha reservfondist Lasteaiale „Rohutirts” erivajaduste-
ga laste rühmale täiendavate õppe- ja mänguvahendite ostmiseks ning 
õpetajate koolituskulude katmiseks;
2. otsustati Anne Nurmikule lisatasu maksmine;
3. tunnistati edukaks hanke „Sauna tänava ja kõnnitee Aia tn ja Rohu tn 
lõigus ning kultuurimaja esise platsi rekonstrueerimise tööprojekti koosta-
mine vastavalt Jõgeva kultuurimaja esise haljasala ja pargi eskiisprojektile”  
füüsilisest isikust ettevõtja Teeprojekt Tiit Korn pakkumine;
4. otsustati linnavara üleandmine Gümnaasiumile ja Ühisgümnaasiumile;
5. vaadati läbi Jõgeva linna 2006. aasta 3. lisaeelarve ja eelarve muutmise 
projekt ning Jõgeva linna 2007. aasta eelarve projekt.

27. detsembri istungil:
1. anti luba ilutulestiku korraldamiseks aktsiaseltsile RUF EESTI;
2. otsustati põhjendatud avalduse esitanud jäätmevaldajad lugeda erand-
korras mitteliitunuks korraldatud jäätmeveoga Jõgeva linnas;
3. lõpetati ühe isiku hooldus.

2. jaanuari istungil:
1. väljastati teekasutusluba Suur tn 5-17 vahelisele kõnniteele;
2. väljastati kasutusluba Aia 1 ja Aia 3 parklate ja nende vahelise pargi 
valminud osale ning Piiri tn 7 hoone maagaasi tarne- ja jaotustorustikule;
3. kinnitati Kunstikooli töötajate koosseis;
4. kinnitati Täiskasvanute Keskkooli haldus-, õppe- ja abipersonali koosseis;
5. kinnitati Gümnaasiumi ja Ühisgümnaasiumi haldus-, õppe- ning abiper-
sonali, kasvatusala töötajate ja eripedagoogide koosseis;
6. anti nõusolek Kultuurikeskuse sulgemiseks 2.-3. jaanuaril 2007.

8. jaanuari istungil:
1. määrati bussijaama kinnistule sihtotstarveteks transpordimaa ja ärimaa;
2. anti kirjalik nõusolek aktsiaseltsile RRLektus hoone Piiri 7 tehnosüsteemi-
de muutmiseks;
3. väljastati ehitusluba osaühingule Jaotusvõrk Piiri 10 kinnistu peakaitsme 
suurendamiseks;
4. otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
5. otsustati maksta ühekordset toetust Jõgeva linna elanikele, kes elavad 
Jõgeva linnas alates 01.05.1938. aastast;
6. otsustati Jõgeva linna pensionäridele saunapileti maksumuse osaline 
kompenseerimine;
7. võeti vastu Jõgeva Spordikeskuse „Virtus” likvideerimiskomisjoni lõpparu-
anne.

15. jaanuari istungil:
1. kiideti heaks ja esitati Linnavolikogule järgmiste otsuste eelnõud: 
„Sihtasutuse BETTI ALVERI FOND põhikirja uue teksti kinnitamine”, „Jõgeva 
linnas Nurme tn 5 asuva kinnistu detailplaneeringu kehtestamine”, „Jõgeva 
linnas Piiri tn 9 asuva kinnistu detailplaneeringu koostamise algatamine” ja 
„Jõgeva linna arengukava aastateks 2007 – 2020 vastuvõtmine”;
2. anti nõusolek sulgeda Linnaraamatukogu ja Kultuurikeskus 30. jaanuaril 
2007;
3. otsustati linnavara üleandmine;
4. muudeti Linnavalitsuse 11. detsembri 2006. a korraldust nr 535 „Linnavara 
üleandmine” ja Linnavalitsuse 11. detsembri 2006. a korraldust nr 537 
„Linnavara võõrandamine otsustuskorras”;
5. otsustati põhjendatud avalduse esitanud jäätmevaldajad lugeda erand-
korras mitteliitunuks korraldatud jäätmeveoga Jõgeva linnas;
6. anti tingimused Tallinna mnt 5a krundi detailplaneeringu koostamiseks;
7. anti tingimused Suur tn 13b ja Pargi tn 6 kinnistute ja nendega piirneva 
jätkuvalt riigi omandis oleva maa-ala detailplaneeringu koostamiseks;
8. võeti vastu Nurme tn 5 asuva kinnistu detailplaneering;
9. otsustati linna lasteasutuste toitlustamise reorganiseerimine;
10. kinnitati Jõgeva Linnavara töötajate koosseis.

17. jaanuari istungil:
kinnitati 4-liikmeline linna delegatsioon Soome Vabariigis Keuruu ja 
Jyvaskyla linnade külastamiseks. 

HELENA STEPANOV
Linnavalitsuse spetsialist 

Tallinnas Kullo Lastegaleriis on avatud Jõgeva 
Kunstikooli vilistlaste tööde näitus
Tallinnas Kullo Lastegaleriis ava-
tud Jõgeva Kunstikooli 1.-6. lennu 
vilistlaste lõputööde ühisnäitus  
on pühendatud Jõgeva Kunsti-
kooli 10. sünnipäevale. Näitusel 
on eksponeeritud 10 aasta jooksul 
kunstikooli lõputunnistuse saanud 
kuue lennu vilistlaste lõputööd.

Kokku on Jõgeva Kunsti-
kooli lõputunnistusega lõpe-
tanud 37 õpilast. Esimene lend 
lõpetas 2000. aastal ja kuues 
lend lõpetas 2006. aasta mais.

Kahjuks ei ole näitusel kõi-
kide vilistlaste lõputöid. 37-st 
lõpetanust osaleb ühisnäitusel 
27 vilistlast. Ometi jätkub töid 
kolmele korrusele. Samas on 
näitusel väljas iga lennu kohta 
pisikesed tutvustused lõpeta-
misajast pärinevate arhiivima-
terjalide baasil.

Loodame siiralt, et leiate 
aega meie näitust Tallinnas 
külastada, sest Jõgeval pole 
lihtsalt nii suure ja esindusliku 
näituse korraldamiseks võima-
lusi.

Kuna meie kooli kõik vilist-
lased on olnud äärmiselt tublid 

noored inimesed, siis jõuavad 
nad elus kindlasti püstitatud 
eesmärkideni. Paljud neist on 
seejuures jätkanud kunstiõpin-
guid ka elukutse omandamisel. 
Juba  tänaseks on kuue lennu 
lõpetanute seast oma edaspidise 
elu kunstiga sidunud 25%.

Täname!
Suur tänu meie armsatele vi-

listlastele, kes üle vabariigi meie 
näitusekutsele reageerisid ja selle 
imetoreda näituse korraldamise 
võimalikuks tegid. Palju tänu ka 
kõikidele lapsevanematele, tänu 
kellele paljud tööd üldse näitu-
sele jõudsid.

Täname  Jõgeva Linnavalit-
sust ja Jõgeva Linnavolikogu, kes 
meie kooli nii hästi suhtuvad ja 
igati toetada püüavad.

Ja loomulikult palju tänu 
Kullo Lastegalerii soojale ja lah-
kele pererahvale, kes on meid 
võõrustanud mitmeid kordi va-
remgi.

Lisaks tõsiasi, et esmalt raha-
listel põhjustel vaid jaanuari ka-
hele viimasele nädalale planeeri-
tud näitust pikendati lastegalerii 

poolt kuni veebruari lõpuni ja 
seejuures meie jaoks tasuta.

Näitus on avatud 13. jaanua-
rist 28. veebruarini. Meeldivaid 
näituseelamusi!

ANNE NURMIK
Jõgeva Kunstikooli juhataja

Kullo Lastegalerii
Kuninga tn 6, Tallinn
(vanalinnas, Raekoja 
taga)
Avatud iga päev10-17
Teisipäeval suletud

Üks näitusel olevatest töödest on Kadri Reimi (6. lend) installatsioon 
„Hinge peegeldused” .

Jõgeva kogus Jõuluvana kodulinnana kuulsust
Jõgeva Kultuurikeskuses, huba-
selt ja pühadehõnguliselt kaunis-
tatud toas 4. detsembrist kuni 6. 
jaanuarini pingeliselt ja entusiast-
likult töötanud Eesti peajõuluva-
na võttis selle aja jooksul vastu 
üle tuhande külalise. Aastaring-
selt avatud Jõuluvana postkasti 
on tänaseks saabunud 800 kirja, 
millest üks koguni liivikeelne.

“Külmalinna Jõgeva kujun-
damine Eestimaa tähtsaimaks 
jõululinnaks ning Jõuluvana 
alaliseks residensiks algas igati 
õnnestunult ja tõi kaasa heaks-
kiidu erinevate põlvkondade 
inimestelt,” ütles Jõgeva Kultuu-
rikeskuse juhataja Airi Rütter.

Peajõuluvanaga kohtuma 
tuldi väga paljudest Eestimaa 
linnadest, valdadest, küladest. 
Lisaks sadadele lastele leidsid 
tee tema juurde üles ka täiskas-
vanud “Näiteks, üks heasüdam-
lik Jõgeva naine tegi oma vane-
maealisele emale sellise üllatuse, 
et tõi ta sünnipäeval Jõuluvana 
juurde kingitust saama. Tüdru-
kuid ja poisse, kellel Jõuluvana 
vastuvõtul käimine just sünni-
päeval teoks sai, oli aga päris 
palju. Nii kostus habemega taa-
di toast sageli sünnipäevalaulu, 
mida Jõulutaat lastele laulis,” 
rääkis Airi Rütter.

Et oleks rohkem hellust 
ja südamlikkust

“Jõuluvana toa avades pida-
sime silmas ka eesmärki taasta-
da laste suhtumist Jõuluvanasse 
kui ühte sõbralikku taati, kellel 
igaühe jaoks hellust, head sõna 
ja aega jätkub. Jõulude üha  
kommertslikuks muutumise 
tõttu on viimastel aastatel üle-
kaalus olnud  massiüritused, kus 
Jõuluvana on vastamisi saalitäie 
rahvaga ja kogu sündmus kul-
geb niiöelda konveiermeetodil. 
Niisuguses miljöös ei saa jõulu-

vana  kaugeltki südamesoojust 
ja pühalikkust  pakkuda, lastega 
ning ka vanemate ja vanavane-
matega lähedast kontakti luua. 
Seda on aga võimalik teha kau-
nis ja koduses toas silmast silma 
väiksemate seltskondadega,” 
avaldas arvamust kultuurikes-
kuse juhataja.

Jõuluvana ootab oma 
maja

“Praegu on Jõuluvana küll 
koos abilistega puhkusele läi-
nud, kuid tema toa hoiame al-
les. Kui eelnevalt kokku leppi-
da, saab Jõuluvanaga kohtuda 
kas või jaanipäeval. Jõulutaadi 
pidulik ärasaatmine kultuuri-
keskusest toimub alles siis, kui 
talle on Jõgevale ehitatud oma 
maja. Arvatavasti on ideaalseks 
Jõuluvana  koduks  palkidest 
tare, milles ta pidevalt tegutseks 
ja lausa igapäev kohal oleks. 
Linnapea Viktor Svjatõšev ja 
teiste Jõuluvana usaldusisikute  
eestvedamisel otsitakse praegu 
kohta, kuhu selline looduslähe-
dane maja ehitada ning selle lä-
hedusse ka jõuluteemaline park 
rajada”

Jõuluvana sai 
liivikeelse kirja

Alates Jõuluvana postkasti 
avamisest möödunud suvel kuni 
tänaseni on Jõuluvanale saade-
tud 800 kirja. Kõige kaugemad 
kirjad on saabunud Soomest 
Tamperest ning Ventspilsist -  
kunagiselt Liivimaalt. 

“Hõimupäevade ajal külas-
tas kultuurikeskust liivlaste ise-
tegevusrühm, kellele rääkisime, 
et meie majas hakkas residee-
rima Eesti tähtsaim Jõuluvana,” 
meenutas Airi Rütter.

Nii saigi Jõuluvana peagi 
südamliku liivikeelse tervitus-
kirja. See kõlas: „Jõva õdõg, 
armaz Talšpidvana Estimol”. 
Kui tuletada meelde, et Lõuna-
Eestis on jõulupühasid kunagi 
talsipühadeks nimetatud, siis 
sarnasus on siit selgesti äratun-
tav.

Meedia tundis huvi
J õ u l u t e e m a l i s e k s 

uudistamis- ja külastamisobjek-
tiks oli Jõgeva Kultuurikeskuses 
ka omalaadselt ja atraktiivselt 
kujundatud päkapikumaa, mis 
pakkus huvi nii lastele kui täis-

kasvanutele. Nii käisid päkapi-
kumaal ekskursioonil ajalehe 
„Vooremaa” toimetuse ja Jõgeva 
Linnavalitsuse töötajad. 

“Tublideks abilisteks pä-
kapikumaal olid meil Jõgeva 
Gümnaasiumi õpilased ning 
kooliteatri Liblikapüüdja näitle-
jad.  Jõuluhooajal tuli erinevaid 
rolle kehastada väga paljudel 
kultuurikeskuse töötajatel, kus-
juures nad tulid ebahariliku 
ülesandega suurepäraselt toi-
me,” kiitis Rütter. “Jõuluvana 
tuba ja päkapikumaad külasta-
sid ka ajakirjanikud erinevatest 
meediaväljaannetest. Usutavas-
ti jääb ajakirjanduse huvi Jõgeva 
kui jõululinna ettevõtmiste vas-
tu püsivaks.”

Oodatakse häid ideid ja 
ettepanekuid

Jõgeva on Jõuluvana koduks 
läbi aasta. Samas on juba prae-
gu teada, mis toimub Eestimaa 
Rovaninemis käesoleva aasta 
jõulude ajal. “Loodetavasti kor-
raldame ka tänavu puupäeva, 
mille tahame muuta tradit-
siooniliseks ürituseks puu kui 
soojuseandja erinevate kasu-
tusvõimaluste tutvustamiseks. 
Jõuluettevõtmiste kavas on ka 
advendiküünalde süütamised, 
peajõuluvana eestvedamisel 
Jõuluvanade pidulik teelesaat-
mine Eestimaa erinevatesse pai-
kadesse ja jõulurahu väljakuulu-
tamine peapiiskopi poolt.

“Ühtlasi on teretulnud kõik 
mõtted ja ettepanekud jõulu-
teema edasiarendamiseks, sest 
just inimeste tõsine huvi ja 
kaasabi aitab saada Jõgeval lin-
naks, mida kogu Eestis ka kau-
gemalgi Jõuluvana kodulinnana 
tuntakse,” ütles linnapea Viktor 
Svjatõšev.

 
JAAN LUKAS

23. ja 24. jaanuaril viibisid Jõgeva linnapea Viktor Svjatõšev, 
abilinnapea Aare Olgo ja arhitekt Anne Örd töövisiidil Soomes. 
Sõidu eesmärgiks oli tutvuda Jyvaskyla raudteeületuskohtadega. 
Saadud kogemustele tuginedes jõuti järeldusele, et võimalusel 
peaks ka Jõgeva linna tulevane raudteeületuskoht - juhul kui see 
on viadukt - olema kindlasti kinnine (katusega) ning varustatud 
liftiga. 
 Abilinnapea Aare Olgo selgitas, et täpselt samasuguseid 
raudteeüleatuskohti, nagu Jyvaskylas, Jõgevale ruumipuuduse 
tõttu ehitada ilmselt ei õnnestu, kuid midagi sarnast võiks rajada 
küll. Samas oli ta aga seisukohal, et jalakäijate jaoks turvalisim 
lahendus oleks siiski rongide peatuskoha viimine kesklinnast veidi 
kaugemale.


